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Lubawka, 28.05.2009r. 
 

Protokół nr V/09 
 

z V Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, 
która odbyła się w dniu 28 maja 2009 roku 

w  Sali Obrad Urzędu Miasta Lubawka. 
 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1640.  
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lubawce Wiesław Osiński na podstawie art. 20 ustawy 
o samorządzie gminnym otworzył V sesję rady. Stwierdził, że na sesję przybyło 
14 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Radny nieobecny: Marek Szota. 
Przywitał zaproszonych gości: mjr Grzegorza Derlacza (Straż Graniczna), kom. Mirosława 
Kurzeję (Straż Miejska) i nadkom. Dariusza Walucha (Policja), burmistrzów, dyrektorów 
i kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników referatów UM Lubawka, 
przedstawicieli mediów i radnych. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu, a lista zaproszonych gości i pracowników UM Lubawka załącznik nr 2 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał 
czy są jakieś wnioski do przesłanego porządku obrad. 
Burmistrz Tomasz Kulon poprosił o wprowadzenie do porządku obrad, w punkcie 
8 Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie, projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w skład mienia komunalnego działek 
gruntu, położonych w obrębie Miszkowice. Dodał, że projekt ten nie był omawiany na 
posiedzeniach komisji, a jest wprowadzany do porządku obrad, ponieważ w przeddzień sesji 
zapadła decyzja, że możemy nieodpłatnie przejąć grunty nad zalewem Bukówka położone 
pomiędzy Paprotkami, a Miszkowicami. Stwierdził, że na tym terenie prywatny inwestor chce 
postawić osiedle domków jednorodzinnych i pensjonaty, a gminie te działki są potrzebne do 
przeprowadzenia drogi. Dlatego też, aby nie opóźniać całej procedury i przystąpić do 
realizacji inwestycji poprosił o wprowadzenie tego projektu do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są uwagi. 
Uwag nie zgłoszono. Następnie zarządził głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad 
punkcie 8 o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w skład 
mienia komunalnego działek gruntu, położonych w obrębie Miszkowice. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
jednogłośnie rozszerzyła porządek obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie w skład mienia komunalnego działek gruntu, położonych w obrębie 
Miszkowice. 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
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5. Stan bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy Lubawka: 
Ø Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Lubawce 
Ø Informacja Komendanta Strażnicy Straży Granicznej w Lubawce 
Ø Informacja Komendanta Straży Miejskiej w Lubawce 

6. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
7. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
• wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres dłuższy niż 3 lata 
• zmiany Uchwały Nr VI/152/08 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 26 czerwca 

2008 roku w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Chełmsko Śląskie 
• zmian w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

2009r. 
• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 
• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok 
• wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w skład mienia komunalnego działek 

gruntu, położonych w obrębie Miszkowice 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad V sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z IV sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że protokół z IV sesji wyłożony był 
w biurze rady. Dodał, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się z protokołem 
i do protokołu wnieść swoje uwagi.  
Zapytał czy obecnie są uwagi do protokołu? Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z IV sesji. 
 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że do Biura Rady wpłynęła interpelacja 
5 radnych członków Komisji Rewizyjnej, która dotyczy: 

a) nadania tytułu zasłużonego obywatela dla Gminy Lubawka; 
b) usprawnienia wjazdu do budynku Ratusza dla osób niepełnosprawnych. 

Treść interpelacji odczytał. Spytał się czy są jakieś zapytania. 
Radna Wanda Zabiegło zadała pytania w następujących sprawach: 

a) spytała się czy działka znajdująca się za targowiskiem w Lubawce, ma jakiegoś 
właściciela, zauważyła, że kiedyś były tam ogródki, teraz jest tam pełno śmieci i może 
należałoby wezwać właściciela do uporządkowania tego terenu. 

b) spytała się czyja jest droga do garaży za cmentarzem, jej użytkownicy mówią, że jest 
to droga gminna. Zauważyła, iż mieszkańcy pytają się czy były wydawane 
zezwolenia, aby stawiać tam jedne garaże z wyższymi lub z niższymi dachami. 

c) spytała się jak wygląda sprawa z budynkiem przy ul. Bocznej, który miał być swego 
czasu przeznaczony do rozbiórki. 

d) spytała się w jaki sposób przeprowadzany jest nabór chętnych do prac w komisjach 
wyborczych, ponieważ mieszkańcy mówią, że w tych komisjach pracują praktycznie 
te same osoby. 

e) spytała się czy istnieje możliwość zrobienia przystanku przy drodze krajowej 
w pobliżu siedziby SKR, bo niektóre autobusy jeżdżą do granicy. Dodała, że na 
wcześniejszych posiedzenia rady poruszała także kwestię przystanku autobusowego 
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przy Jurtalu, tam ma powstać w pobliżu w przyszłości jakiś sklep i może byłaby 
możliwość, aby zatrzymywał się tam autobus. 

Radny Jan Liszka zadała pytania w następujących sprawach: 
a) spytał się czy będzie w Lubawce sklep „Biedronka”; 
b) spytał się jak wygląda sprawa z nowymi przyłączami na ul. Szymrychowskiej, kiedy 

będą one robione; 
c) poinformował, że na stadionie sportowcy, którzy się po zawodach lub treningach 

kąpią to zgłaszają, że tam wybija woda. 
Radny Piotr Wiktorowski zadał pytania w następujących sprawach: 

a) spytał się czy do Chełmska Śląskiego będzie podciągnięta sieć gazowa; 
b) spytał się czy droga do kościoła Św. Anny nad Chełmskiem Śląskim będzie robiona; 
c) czy można poprawić oznakowanie w Chełmsku Śląskim, bo tam gdzie jest szkoła 

i przedszkola można np. zrobić znaki strefy zamieszkanej. 
Radna Ewa Garbień spytała się kierownika ZBGM, w sprawie mieszkania przy 
ul. Sądeckiej 26 w Chełmsku Śląski, tam mieszka p. Mucha, to mieszkanie było zalane, 
sprawa trwa już kilka miesięcy i co z tym tematem będzie robione. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poprosił Dyrektora MGOK o przedstawienie zarysu 
uroczystości „Dni Lubawki”, bo w budżecie na ten cel będą przenoszone środki i chciałby 
wiedzieć, czego dotyczy i na co ma być przeznaczona ta kwota 18 tys. zł. Następnie spytał się 
czy są jakieś uwagi i zapytania. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Stan bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy Lubawka: 

• Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Lubawce 
Nadkom. Dariusz Waluch Komendant Komisariatu Policji w Lubawce przedstawił 
informację stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Zauważył, że drugi rok jest 
już komendantem w Lubawce i przedstawi informację na temat bezpieczeństwa. Dodał, że 
rok 2008 niewiele się różnił jeśli chodzi o wyniki w stosunku do 2007 roku, poprawiła się 
liczba etatów, bo teraz jest 12 policjantów, ale związane jest to z ograniczeniem ilości 
wspólnych służb ze Strażą Graniczną, bo np. dwa lata temu były w tygodniu trzy takie służby, 
a dziś już ich praktycznie nie ma. Stwierdził, że te 12 osób pracuje normalnie, uczestniczą one 
w specjalistycznych szkoleniach i mają dalej do pomocy Strażnika Miejskiego, za co 
podziękował zarówno Burmistrzowi jak i Radzie. Dodał, że Strażnik pełni jakby rolę „13” 
policjanta. Wypełnia on dodatkowo zadania z Urzędu Miasta, ale też pomaga i angażuje się 
lokalną społeczność. Jeśli chodzi częstotliwość patroli z tym na co dzień bywa różnie, bo 
ludzie dzwonią, przychodzą na komisariat i się pytają w różnych sprawach i mówią, że coraz 
mniej widać policjantów na ulicach. Zauważył, że obecnie mamy do czynienia z kryzysem 
ekonomicznym i to się przedkłada na paliwo, dlatego też zgodnie z obostrzeniami ma 
zezwolenie na przejechanie w miesiącu 2400 km, a do zapewnienia minimum niezbędnego do 
pracy potrzebuje paliwa na przejechanie 3000 km, a tutaj w grę wchodzą jeszcze wyjazdy na 
interwencje lub inne zdarzenia. W związku z tym pozostała służba patrolowa jest piesza. 
Dodał, że nie może i nie zapewni służby policjantów wszędzie tj. w Chełmsku Śląskim 
i okolicach, Miszkowicach, Jarkowicach, czy też innych miejscowościach. Zdarza się, że 
w służbie są jest obsada na dwa patrole, ale nie będą one miały zadań prewencyjnych patroli 
miejskich. W związku z tym korzystając z okazji może on prosić o wsparcie i dofinansowanie 
zakupu paliwa. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że każdy otrzymał przed sesją materiały i teraz 
można zadawać pytania. 
Radny Jerzy Przepiórka zauważył, że policja mówi, iż nie ma paliwa, a czy jest szansa, 
żeby chociaż raz w tygodniu w nocy z piątku na sobotę lub z soboty na niedzielę, były 
patrole, żeby chociaż był przez trzy godziny patrol pieszy. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że jest problem, ponieważ zdarza się tak, że uda się 
zaplanować dwa patrole i one są raczej planowane na weekendy, a tak to najczęściej jest 
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jeden patrol w składzie dwóch policjantów plus samochód i bywa tak, że musi ten patrol 
jechać do interwencji w Chełmsku Śląskim, a za chwilę już musi być w Lubawce. Do chwili 
obecnej policjanci mają już 300 interwencji przeprowadzonych i mając na względzie, że jest 
półrocze to ich liczba zbliża się do tej jaka była w całym 2008 roku. 
Radna W. Zabiegło zauważyła, że w informacji komendant odnosi się głównie do 
2007 roku, a w dwóch przypadkach są przytoczone dane z 2006 roku, czego to dotyczy. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że jest to pomyłka pisarska i poprosił o poprawienie dat 
na 2007 rok. 
Radna W. Zabiegło stwierdziła, że w informacji są ujęte dane dotyczące spotkań z Radami 
Sołeckimi i samorządem oraz wizyty policji w poszczególnych szkołach. W związku z tym 
ma pytanie, ponieważ mieszkańcy mówią, że jest mały kontakt z policją i ludzie tej policji po 
prostu nie widzą. Zaznaczyła, że nie chodzi o liczby wystawionych mandatów, ale policja 
może się np. zajmować porządkiem wokół posesji. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że są różne techniki pracy przy wykroczeniach 
i przestępstwach, najlepszy dowód to zeznanie świadka, a proces polega na tym, żeby zebrać 
jak najwięcej dowodów, dlatego też istotna jest właściwa współpraca, bo bezkarność 
sprawców ich rozzuchwala, a społeczeństwo chciałoby, żeby zastąpiła je policja, a tak się nie 
da. Jeśli są sprawy dotyczące np. zakłócania ciszy nocnej, to musi być osoba, której się 
szkodzi, a jeśli jest zgłoszenie anonimowe to już gorzej. W 2008 roku odbyły się spotkania 
z sołtysami lub Radami Sołeckimi. Jeśli zaś chodzi o wizyty w szkołach lub przedszkolach to 
one są kilka razy w roku.  
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że jest kategoria tzw. Wykrywalność 
i w związku z tym ma pytanie kiedy dane zdarzenie zaliczone jest za wykrywalne. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że wtedy gdy sprawca zostanie wykryty, gdy uda się 
ustalić sprawcę danego wykroczenia lub przestępstwa.  
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że jak rozumie nie dotyczy to osób, które są 
już osądzone, a tu jest tylko czysta statystyka.  
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że to jest statystyka, a jeśli chodzi o skazanych to taką 
statystykę prowadzi sąd, a tam w grę wchodzą np. morzenia postępowań. Zaznaczył, że 
w swojej pracy sąd jest niezawisły.  
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że jak rozumie to oczko wykrywalności 
zmienia się gdy jest skierowany wniosek o ukaranie kogoś. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, iż tak, ale on nie wie jaki procent ze spraw skierowanych 
kończy się skazaniem. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się na czym polega procedura tzw. „niebieskiej 
karty”. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że to jest rozbudowana procedura, a w skrócie dotyczy 
ona zjawiska przemocy w rodzinie, może to być np. przemoc małżonków, dzieci lub dzieci 
wobec rodziców. Policja ma odwiedzić rodzinę w terminie 7 dni i to jest robione, to robi 
dzielnicowy, nad taką rodziną sprawuje się częstszy nadzór i dzielnicowy ma tam być co 
najmniej raz w miesiącu. Współpracuje się na tym polu z MGOPS, sporządzane są wnioski na 
potrzeby Sądu Rodzinnego lub do Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Każda karta trafia do koordynatora w powiecie, który wytycza kierunki działania, gdzie 
trzeba dotrzeć. Zauważyła, że ta procedura zależy od przypadku, a trwa od kilku miesięcy do 
kilku lat. W ramach tej procedury policja stara się przyjmować zawiadomienia o znęcaniu się.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy procedura przewiduje wniesienie skargi na 
funkcjonariuszy policji w tym temacie. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że nie, skargi są wnoszone na zasadach ogólnych do 
Komendanta Komisariatu lub Komendanta Powiatowego. 
Radna W. Zabiegło spytała się jak wygląda sprawa zaginionej osoby, o której była mowa na 
wcześniejszych sesjach Rady.  
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Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że policja zrobiła to co mogła zrobić, a nawet więcej. Ta 
sprawa była poruszana w programie telewizyjnym „Ktokolwiek widział, ktokolwiek wie”, 
informowały o niej różne media, informacja była także na stronach internetowych Fundacji 
ITAKA. Na chwilę obecną nie mają punktu zaczepienia, zabezpieczono materiały, które 
pozwoliłby tę osobę zidentyfikować. Policja to co mogła to zrobiła, ale nie ma wizji w jakim 
kierunku ma dalej działać.  
Burmistrz T. Kulon spytał się czy w tej sprawie sprawdzono czy ktoś pobiera emeryturę tej 
osoby, czy np. ten Pan wygrał w totolotka. Czy to było sprawdzane. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że jeśli chodzi o totolotka to tego nie sprawdzano. Od 
razu sprawdzane były szpitale, nawet w Czechach, jeśli zaś chodzi o totolotka to na taki 
pomysł nie wpadli. W Czechach było to sprawdzane kanałami oficjalnymi poprzez Komendę 
Główną, ale też nieoficjalnie poprzez prywatne kontakty policjantów. 
Radny P. Wiktorowski spytał się jak wygląda sprawa gdy ustalono nieletnich sprawców, czy 
nie za mało robi policja, bo np. policja zatrzymuje nieletniego po godz. 2200, co robi wtedy, 
czy wystawiany jest mandat, czy jedzie się z nim do rodziców. 
Nadkom. D. Waluch odpowiedział, że ustawa mówi jak postępować i tam jest określone za 
co odpowiada nieletni, a za co nie. Takiego nieletniego policjanci mogą zatrzymać, zawieźć 
na Policyjną Izbę Zatrzymań do Wałbrzycha, ale w większości przypadków odwozi się go do 
rodziców. W ubiegłym roku udało się ustalić 11 sprawców i skierować sprawy do Sądu do 
Kamiennej Góry. Czasami bywa tak, że jeden nieletni popełnia wiele czynów, mają 
przypadek, gdy jeden nieletni terroryzuje cały budynek. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś pytania. Uwag i zapytań nie 
zgłoszono. 
 

• Informacja Komendanta Straży Miejskiej w Lubawce 
Pan Mirosław Kurzeja Komendant Straży Miejskiej (SM) przedstawił informację 
stanowiącą załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Poinformował, że obejmuje ona okres za 
2008 rok do dnia 21 maja 2009 roku. Stwierdził, że radni mają tę informację więc nie będzie 
przytaczał poszczególnych danych. Następnie omówił zadania jakie Straż Miejska robiła ws. 
zachowania porządku, dodał, że te działania były głównie realizowane wspólnie z Policją. 
Zaznaczył, że współpraca z policją opiera się na: 

− Stałej wymianie informacji o zagrożeniach, organizowaniu wspólnych odpraw 
z Policją; 

− Organizowaniu wspólnych służb z Policją, każda ze służb w okresie 2008 i 2009 roku 
odbyła się z funkcjonariuszem Policji; 

− Wspólnie realizowano programy prewencyjne takie jak np.: „Bezpieczna droga do 
szkoły”, „Dyskotekom tak, narkotykom nie”, „Zima 2008”, „Bez pobłażania” i „Stop 
wandalom”. 

Współpracę z policją ocenił jako prawidłową, patrole miały miejsce o różnych porach dnia: 
rano, po południu i w nocy. W okresie sprawozdawczym Straż Miejska udzieliła 
479 pouczeń, dotyczących m.in.: zachowania się w miejscach publicznych, przestrzegania 
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, przestrzegania przepisów 
w ruchu drogowym, handlu w miejscach do tego wyznaczonych, zachowaniu ciszy nocnej, 
przepisów o porządku na wodach i ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminie. 
Mandatami karnymi zostało ukaranych 55 osób, na łączną kwotę 9530 zł i mandaty te były na 
przykład za następujące wykroczenia: przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu, 
zaśmiecanie miejsc publicznych, używanie słów wulgarnych w miejscach publicznych, 
niestosowanie się do znaków drogowych, nie utrzymanie czystości w obrębie nieruchomości, 
sprzedaży papierosów nieletnim itp. Zauważył, że kierowcy nie stosują się często do 
przepisów o ruchu drogowym, szczególnie jeśli chodzi o prędkość i parkowanie pojazdów 
i takie osoby dostają mandaty i dodatkowo punkty karne. Wykonane było 270 interwencji, 
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które miały miejsce m.in.: w miejscach publicznych, w domach, doprowadzono osoby 
nietrzeźwe do Policyjnej Izby Zatrzymań, doprowadzono do aresztu osoby poszukiwane, 
zabezpieczono miejsca kolizji, zatrzymano osoby nietrzeźwe kierujące rowerami lub 
pojazdami silnikowymi, zabezpieczono miejsca pożarów. Dokonał także zgłoszenia 
zaginięcia mieszkańca Lubawki. Ustalono dwóch sprawców niszczenia elewacji w Lubawce – 
była to głośna sprawa i wobec tych osób wszczęto postępowanie. Pokazał zdjęcia 
zniszczonych i pomalowanych ścian. Wraz z Inspektorem Ochrony Środowiska zwracał 
uwagę na utrzymywanie porządku oraz wydano nakazy porządkowe dotyczące: uregulowania 
gospodarki ściekowej, uregulowania gospodarki odpadami komunalnymi, uprzątnięcia 
terenów wokół nieruchomości i wyposażenia posesji w tabliczkę z numerem porządkowym. 
Zaznaczył, że jeśli chodzi o właściwe numerowanie nieruchomości to jest to ważne dla 
różnych służb ratunkowych. Strażnik Miejski brał także udział w zabezpieczeniu różnych 
imprez gminnych. Udzielał również asyst pracownikom ZBGM podczas wykonywania przez 
nich obowiązków służbowych. W trakcie swej pracy kontrolował także miejsca, gdzie 
gromadzi się młodzież, czyli tereny wokół szkół, rejon dawnego Jurtala i dworca PKP (rampy 
Hartwig). Ujawnił również awarie w infrastrukturze technicznej gminy, przeprowadzał 
kontrole meldunkowe. We współpracy ze Strażą Rybacką w trakcie wspólnych patroli, 
szczególnie w okresie wiosna – jesień w 25 patrolach ujawniono 3 sprawców przestępstw 
i 17 sprawców wykroczeń. Zaznaczył, iż ilość interwencji wzrosła, ale więcej było także 
udzielanych pouczeń, które w jego mniemaniu są lepsze niż mandaty. Dodał, że przygotował 
swoistą ocenę zagrożeń, jakie występują na terenie gminy i do podstawowych z nich zalicza: 
kradzieże telefonów komórkowych, włamania do piwnic i placówek handlowych, zakłócenia 
ciszy nocnej w okolicy barów i dyskotek, bójki, niszczenie mienia, popełnianie czynów 
karalnych przez nieletnich, spożywanie alkoholu w miejscach publicznych. Zauważył, że 
czasami w danych sprawach pomaga anonimowość sprawców, bo ludzie nie zeznają. Jego 
zdaniem, aby ograniczyć te zagrożenia należy: 
o uzupełnić stan etatowy Straży Miejskiej; 
o kontrolować zabezpieczenie obiektów handlowych; 
o legitymować osoby policyjnie podejrzane w porze wieczorowo-nocnej; 
o ciągle egzekwować przestrzeganie spokoju i ciszy nocnej w miejscach publicznych 

poprzez pouczenia i mandaty karne; 
o kontrolować pojazdy i eliminować z ruchu osoby nietrzeźwe; 
o w każdym przypadku stwierdzenia nietrzeźwego małoletniego przekazywać go 

rodzicom i powiadamiać szkołę; 
o podejmować dalszą współpracę z organizacjami społecznymi; 
o podejmować dalszą współpracę ze społecznością lokalną. 

Zaznaczył, że według niego wzrosła liczba interwencji, a to się przyczyniło do lepszego 
spokoju. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania lub uwagi. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zauważył, że w informacji jest wykaz rejonów gdzie są zagrożenia i w związku 
z tym co należy robić.  
Pan M. Kurzeja Komendant SM odpowiedział, że sposobem na to jest więcej patroli 
w danym rejonie, ale tych zjawisk, co trzeba mieć świadomość nie da się do końca 
ograniczyć.  
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że oczekiwałby konkretnych rozwiązań, 
trudno jest spojrzeć na sprawę poprzez to gdyby można było zwiększyć liczbę osób. Jeśli są 
rejony, gdzie notorycznie jest łamane prawo może należałoby się spotkać z właścicielem tego 
terenu, z policją i  mieszkańcami, bo ludzie wiedzą dużo. 
Pan M. Kurzeja Komendant SM odpowiedział, że pewne działania są robione, mają one np. 
postać udziału w odprawach wraz z Komendantem Komisariatu. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że określone zostało 7 zadań, które pozwolą 
podjąć określone działania. W związku z tym spytał się czy istnieje możliwość, aby 
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mandatem karnym ukarać tych, którzy parkują na ul. Bohaterów Stalingradu w Lubawce, bo 
niektórzy parkują na zakręcie. 
Radna W. Zabiegło zauważyła, że w informacji Komendanta SM jest mowa o wspólnych 
działaniach wraz z Inspektorem ds. Ochrony Środowiska i w związku z tym spytała się jak 
wygląda sprawa wyłapywania bezpańskich psów.  
Pan M. Kurzeja Komendant SM odpowiedział, że było kilka interwencji ws. zwierząt, które 
stanowiły zagrożenie dla ludzi i powiadamiano wtedy ich właściciela. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że umowa pomiędzy gminą, a osobą, która 
zajmuje się odbieraniem bezpańskich zwierząt jest bardzo dobrze skonstruowana i jest 
błyskawiczna reakcja na każde nasze wezwanie. 
Radna W. Zabiegło spytała się czy SM działa w uprawnieniach i obowiązkach i np. 
przechodząc obok jakiejś posesji, gdzie jest bałagan to co wtedy może zrobić, czy może np. 
zwrócić uwagę jej właścicielowi. 
Pan M. Kurzeja Komendant SM odpowiedział, że może w takim przypadku upomnieć, 
wystawić nakaz zrobienia porządku lub nawet wystawić mandat. 
Burmistrz T. Kulon w nawiązaniu do głośnej sprawy graffiti w Lubawce stwierdził, że 
otrzymał podziękowania od różnych przedsiębiorców i właścicieli nieruchomości wraz 
z prośbą o nagrodę dla strażnika. Zauważył, że przedsiębiorcy także się mogą na taką nagrodę 
złożyć, ale ta ich prośba będzie uwzględniona. Dodał, iż jak policja skończy swe 
dochodzenie, gdy będzie już skierowany akt oskarżenia to prosi o powiadomienie o tym 
fakcie, bo gmina przystąpi do sprawy adhezyjnie, czyli dołączy się do oskarżenia, tak, aby nie 
było potrzeby robić odrębnego procesu z oskarżenia prywatnego, żeby tych sprawców 
przykładnie ukarać. To będzie zrobione po to, aby inni wiedzieli, że takie osoby będą 
piętnowane. Zaznaczył, że młodzież w swojej zdecydowanej większości jest dobra, ale ten 
5% jej element robi złą statystykę. Jak w Lubawce ma miejsce dyskoteka to kosze są 
powywracane. Stąd też jest prośba, jeśli spożywa się alkohol w miejscu publicznym to takie 
przypadki należy przykładnie karać. Zaznaczył, że poziom bezpieczeństwa zależy także od 
nas jako rodziców, jako obywateli tej społeczności lokalnej. Korzystając z okazji zaapelował 
do młodych osób, bo gmina kupiła kilka pojemników na psie odchody i prosi o ich 
poszanowanie, bo jeśli tego nie opanujemy i będą one dewastowane to nie będą ponownie 
kupowane. Zaznaczył, że właściciel psa musi się czuć jego właścicielem dalej, czy to na 
stadionie, w parku, czy też jak wyprowadza o zgrozo psa na spacer na cmentarz. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania lub uwagi. Pytań i uwag i nie 
zgłoszono. 
 

• Informacja Komendanta Strażnicy Straży Granicznej w Lubawce 
Mjr Grzegorz Derlacz Komendant Strażnicy Straży Granicznej (SG) w Lubawce 
przedstawił informację stanowiącą załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Zauważył, że 
w przedstawionym opracowaniu podane są dane dotyczące całego rejonu, na którym działa 
lubawska placówka, a obejmuje on nie tylko Gminę Lubawka ale teren trzech powiatów: 
kamiennogórskiego, jaworskiego i legnickiego. Operacyjnie podlega pod Oddział w Lubaniu. 
Zaznaczył, iż momentem wejścia Polski do tzw. Strefy Schengen zmienił się ich zasięg 
i charakter pracy. W 2008 roku lubawska placówka zajęła: 

− 28 tys. paczek papierosów; 
− 100 kg tytoniu; 
− 154 litry alkoholu; 
− 3 szt. różnej broni palnej; 
− towary podrabiane; 
− narkotyki. 

Dodał, że prowadzone przez SG sprawy migracyjne dotyczyły głównie obywateli Mołdowy, 
zatrzymano 8 cudzoziemców nielegalnie przebywających na terenie Polski, z czego 
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4 wydalono dobrowolnie, a 4 siłą z kraju. W 2008 roku miało miejsce 149 służb z policją. 
Współdziałali także ze Służbą Celną, Służbą Ochrony Kolei, Inspekcją Transportu 
Drogowego i Strażą Leśną. Poinformował, że do miesiąca czerwca b.r. planuje się 
rozformowanie trzech placówek: w Lubawce, Jakuszycach i Bogatyni. Pracownicy z Lubawki 
będą przeniesieni do Legnicy, a następnym etapem będzie rozformowanie Łużyckiego 
Oddziału SG i przejście pod Lubuski Odział SG, który jako nowa jednostka będzie nosił 
nazwę Nadodrzański. W związku z kończącą się służbą złożył serdeczne podziękowania 
wszystkim mieszkańcom gminy w imieniu własnym i współpracowników za życzliwość 
i pomoc, którą okazywali Straży Granicznej. Zaznaczył, że teraz rejon działania w Lubawce 
przejmie placówka w Jeleniej Górze.  
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że Komendant Lubawskiej placówki przyjął 
stanowisko wiceszefa placówki w Jeleniej Górze, złożył z tej okazji gratulacje i wyraził 
nadzieję, że SG w swej pracy będzie pamiętało o naszej gminie. Podziękował za wieloletnią 
współpracę. Spytał się czy są jakieś pytania. 
Radny Sławomir Antoniewski poprosił, aby zwrócić uwagę na te drobne rzeczy takie jak np. 
głośna muzyka, niszczenie mienia. Te osoby, które są głośne to także śmiecą i niszczą mienie. 
Dodał, że dobrze byłoby, aby nie padały głosy, iż najważniejsze jest podanie danych 
osobowych, a ważniejsze jest normalne działanie. 
Radna Ewa Kocemba spytała się czy są jakieś plany dotyczące budynku po strażnicy 
w Lubawce. 
Mjr G. Derlacz Komendant SG w Lubawce odpowiedział, że są, niedawno była koncepcja 
przekazania tego budynku we władania Starostwu Powiatowemu, ale ostatnio była 
w strażnicy komisja z Agencji Mienia Wojskowego i prawdopodobnie ona go przejmie. 
Będzie on przekazany do Agencji Mienia Wojskowego, ponieważ część środków, które ona 
pozyska z jego sprzedaży zasili konto Straży Granicznej.   
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania lub uwagi. Uwag i pytań nie 
zgłoszono. Stwierdził, że ten punkt porządku obrad został wyczerpany. Podziękował gościom 
za przybycie. 
 
Ad. 6. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Burmistrz Tomasz Kulon zauważył, że ze względu na inne obowiązki w tym punkcie 
porządku obrad postara się jeszcze udzielić odpowiedzi na niektóre pytania. Następnie 
poinformował, że w okresie międzysesyjnym zostało wydanych 16 zarządzeń, dotyczyły one 
m.in.: gospodarki mieniem, jedno z nich dotyczyło składów Obwodowych Komisji 
Wyborczych i w tym miejscu udzielił odpowiedzi na jedno z pytań radnej W. Zabiegło, że 
w skład tych komisji wchodzą po jednej osobie wskazanej przez Burmistrza oraz inne osoby 
zgłoszone do prac przez poszczególne komitety wyborcze i partie, które zarejestrowały listy 
wyborcze. Zaznaczył, że nikt inny poza właśnie tymi partiami nie mógł proponować osób do 
składów OKW. Dodał, że jedno z zarządzeń dotyczyło odbioru odpadów i ono zostało 
przekazane do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Poza tym 
wydane były zarządzenia związane z zezwoleniami na sprzedaż alkoholu i ogłoszeniem 
konkursu na dotację związaną z teatrami ulicznymi i Jarmarkiem Tkaczy.  
Ponadto Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach i uroczystościach: 
4 maja  - w Ratuszu w Lubawce odbyła się uroczystość 100-lecia urodzin p. Stanisławy 
Szota, mieszkanki Lubawki. Korzystając z okazji ponownie złożył najlepsze życzenia. 
7 maja – również w Ratuszu miała miejsce uroczystość związana z 50-leciem małżeństwa 
p. Obrzut. Jubilatom również złożył życzenia. Zauważył, że z urzędu nie jest sprawdzane, kto 
i kiedy brał ślub w gminie, a uroczystości takie są związane z wystąpieniem do Prezydenta 
RP i odbywa się to na wniosek zainteresowanych lub ich rodziny. 
9 maja – z okazji św. Floriana – patrona strażaków wraz z członkami OSP z terenu gminy 
uczestniczył w powiatowym Dniu Strażaka w Krzeszowie.  
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14 maja – w Trutnovie brał udział w spotkaniu, podczas którego omawiano współpracę 
Trutnova, Zaclera, Lubawki i gminy Kamienna Góra w zakresie aplikowania o środki 
z Euroregionu Nysa. Czesi planują złożyć projekt na dokumentację projektową strychu 
w Zacleru, w Trutnovie planuje się Dni Smoka, a my chcielibyśmy, aby zostały zrobione 
materiały promocyjne i wspólny wirtualny spacer po tych miastach, a następstwem tego 
będzie wniosek do tzw. dużych projektów na remont Domu Kultury w Lubawce. 
18 maja – wraz z Przewodniczącym Rady brał udział w spotkaniu MKS „Orzeł” Lubawka, 
klub ten zrzesza kilkaset osób, szkoda, iż drużyny grają z różnymi efektami, ale na chwilę 
obecną są w środku stawki. 
20 maja – odbył spotkanie w Generalnej Dyrekcji Dróg krajowych i Autostrad z p. Oszytką 
ws. pomocy logistycznej w budowie chodnika przy drodze krajowej od zajazdu „Magrani” do 
ogródków działkowych. Wystąpiono w imieniu podmiotów zainteresowanych postawieniem 
supermarketu, jest sporządzana dokumentacja i są czynione uzgodnienia. Zauważył, że jeśli 
wszystkie sprawy uda się przebrnąć to może w tym roku w tym miejscu powstanie sklep, nie 
wiadomo jeszcze jakiej sieci. Zauważył, że jest to zarazem odpowiedź na jedno z pytań 
radnego J. Liszki.  
21-22 maja – uczestniczył w konwencie wójtów, burmistrzów i prezydentów dawnego 
województwa jeleniogórskiego, podczas którego poruszano dwie sprawy: 

• omawiano kwestie związane z wodami płynącymi i tutaj odbyło się spotkanie 
z przedstawicielami RZGW i Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych. W jego trakcie poruszał sprawę naszych dwóch opinii dotyczących terenów 
zalewowych i uwag, które były zgłaszane do tych obiektów, bo dochodzi do sytuacji 
takiej, że na końcu Bukówki RZGW układała mosty i przekładała koryto stosunkowo 
niedawno, a wg. niej dziś są to nieodpowiednie urządzenia. 

• poruszano też sprawę nadzoru prawnego nad działalnością samorządu – omaiwano 
niektóre tzw. „kwiatki prawne” i dyrektor w prywatnych rozmowach się zgadzał, ale 
twierdził, że jest prawo, którego musi się trzymać. Rozmawiano również o egzekucji 
wyroków Wojewódzkiego i Naczelnego Sądu Administracyjnego, które idą w różnych 
kierunkach. Zwracano uwagę, że nadzór prawny Wojewody Dolnośląskiego jest 
jednym z najbardziej restrykcyjnych. 

Poinformował, że w ostatnim czasie zostały ogłoszone przetargi na zadania, z których część 
będzie współfinansowana ze środków UE i dotyczą te przetargi: 

a) na budowę wodociągu i kanalizacji w Opawie i Niedamirowie oraz kanalizacji na 
ul. Podlesie w Lubawce; 

b) są sporządzone specyfikacje remontu ul. Cmentarnej w Lubawce i bocznej 
w Bukówce oraz przetargi na remont górnego odcinka ul. Anielewicza i Torową 
w Lubawce; 

c) ogłoszono przetarg na remont remizy OSP w Lubawce. 
Dodał, iż Dolnośląska Służba Dróg i Kolei ogłosiła przetarg na remont ul. Bohaterów 
Stalingradu i Wodnej w Lubawce od basenu do skrzyżowania z drogą krajową obok Gambitu. 
 
O godz. 1530 obrady sesji opuścił radny Andrzej Ptaszkowski. 

 
W nawiązaniu do zgłaszanych przez mieszkańców pytań co z byłym dworcem PKP 
w Lubawce stwierdził, że ta inwestycja jest w przygotowaniach technicznych, nie można 
mówić, że właściciel jego nie dostał kredytu, bo żeby składać wniosek o kredyt to trzeba mieć 
dokumentację. W akcie notarialnym zatwierdzono i podpisano termin na realizacje tej 
inwestycji wynoszący 4 lata, a pierwszy rok mija 29 września.  
Zauważył, że razem z Przewodniczącym Rady rozmawiali z dzierżawcą basenu, zwracając 
uwagę na zapisy umowy. Datą ostateczną jest 24 czerwca, a dzierżawca mówił, że potrzebuje 
2 tygodni na uruchomienie brodzika i średniego basenu. Nie ma mowy o kąpaniu w tzw. 
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dużym basenie. Dodał, iż jeśli do 1 lipca nie będą pewne rzeczy zrobione to można będzie 
rozwiązać umowę. 
Następnie udzielił odpowiedzi na niektóre pytania: 

a) radnej W. Zabiegło: 
Ø w sprawie działki przy targowisku to jest to własność prywatna, teraz też zwróci się 

właścicielowi uwagę, aby dbał tam o prządek; 
Ø w sprawie drogi do garaży – zauważył, iż te garaże stanowią swoisty ewenement, 

słyszy, że ich właściciele płacą podatki, kilkanaście lat temu wydzielano działki na 
boksy garażowe, to było sprzedawane i sporządzano dokumentację na projekt. 
Dodał, że generalnie tam jest plac, a nie droga. Zaznaczył, iż w ilu przypadkach 
słyszy się, że ktoś płaci podatki, ale trzeba mieć na uwadze fakt, że podatek 
z takiego garażu to około 70 zł, a już godzina odśnieżania kosztuje 140 zł gminę,  
 tutaj w grę wchodzą jeszcze koszty oświetlenia ulicznego, którego się nie wyłączy 
ze względów bezpieczeństwa. Zauważył, że współwłaściciele powinni 
partycypować w kosztach ewentualnych robót; 

Ø w sprawie budynku przy ul. Bocznej – stwierdził, że z nim nie było robionych 
żadnych prac wcześniej, bo jego rozbiórka groziłaby budynkowi obok. Teraz jest 
osoba zainteresowana wykupem tego budynku inwestor prywatny chciałby to 
przebudować i sprawa ta może się rozstrzygnie w ciągu 2 miesięcy; 

Ø w sprawie przystanków – powiedział, że zwróci się do PKS w tej kwestii, a przy 
okazji zapyta się jak wygląda sprawa, ale nie ma wielu szans ze względu na 
organizacje ruchu w tym rejonie. 

Poinformował, że udzielił odpowiedzi radnemu J. Liszce, dotyczącego sklepu. Następnie 
odpowiedział radnemu P. Wiktorowskiemu: 

a) w sprawie gazyfikacji rejonu Chełmska Śląskiego, że zaprasza radnych na spotkanie 
w najbliższą środę o godz. 11 z Polskim Górnictwem Naftowym i Gazownictwem 
w sprawie odnowienia rozmów dotyczących budowy gazociągu do Chełmska 
Śląskiego. Dodał, iż około 10 lat temu razem z gminą Kamienna Góra zrodziła się 
koncepcja gazyfikacji: Krzeszowa, Jawiszowa i Chełmska Śląskiego, wtedy też byli 
odbiorcy hurtowi tegoż gazu. Zaznaczył, że na pewno będą potrzebne listy 
deklarujących się, a warto mieć na uwadze fakt, że w Chełmsku Śląskim mieszka 
około 2,5 tys. osób, w Krzeszowie około 2 tys. osób, plus mieszkańcy z wiosek po 
drodze. Dodał, że te rozmowy będą miały miejsce razem z wójtem Stanisławem 
Szmajdzińskim. 

b) w sprawie drogi do kościoła św. Anny i oznakowania Chełmska Śląskiego – 
stwierdził, że porozmawia o tym z p. Wójcikiem. 

Następnie ze względów służbowych Burmistrz T. Kulon opuścił obrady sesji. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1545 do 1600. 

 
Ad. 7. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
Radna W. Zabiegło Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie 
z pracy komisji w miesiącu maju. Poinformowała, że w tymże miesiącu komisja obradowała 
dwa razy: 

a) 13 maja – kontrolowano stan przygotowania do zagospodarowania placów, skwerów, 
zieleńców, parków w mieście zawartych w umowie pomiędzy UM Lubawka i PGK 
Sanikom. Na podstawie umowy nr 18/2009 zawartej pomiędzy tymi podmiotami 
Sanikom świadczy usługi na kwotę 34240 zł. Z ramienia PGK Sanikom pracami 
zawiaduje p. Ołdak. W ramach w/w umowy wykonywane są następujące rodzaje prac: 
utrzymanie zieleni, obsadzanie kwiatami i krzewami, sprzątanie, koszenie, podlewanie 
na terenie następujących skwerów i parków: Watra, Rynek, Jana Pawła II, 
Kombatantów, Przyjaciół Żołnierza, Dolna – Aleja Wojska Polskiego - tylko 
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obsadzany jest murek, albowiem teren przyległy ma właściciela, który zaniedbuje 
obowiązek utrzymywania terenu w należytym porządku. Dotychczas był również 
utrzymywany skwer przy dworcu PKP, ale z chwilą zmiany jego właściciela należy 
wystąpić do niego z wymogiem utrzymani we właściwym stanie tego terenu. 
W trakcie wizytacji tych terenów Komisja Rewizyjna stwierdza, że częściowo zostały 
już one obsadzone kwiatami, a pozostałe będą miały kwiaty w najbliższym czasie. 
Kwiaty są podlewane w okresach suszy z hydrantów lub beczkowozów, albo też 
wiadrami z donoszeniem ich z odległych miejsc. Zauważyła, że w trakcie 
porządkowania i przygotowywania do użytkowania jest teren parkowy przy 
ul. Cmentarnej, będą tam postawione ławki, kosze i zasadzi się atrakcyjną zieleń. 
Dodała, że Komisja Rewizyjna widzi potrzebę porozumienia się z mieszkańcami 
rynku, aby umieścili na swoich parapetach skrzynki z kwiatami, sadzonki zapewniałby 
Urząd, a przyczyniłoby się to do poprawy efektu wizualnego rynku. 

b) 19 maja – tematem kontroli było rozliczenie finansowe za 2008 w SP ZOZ 
w Lubawce. Stwierdziła, że wynik tej jednostki jest pozytywny, w 2008 roku 
wypracowany został zysk w wysokości 48959,90 zł, a w 2007 roku wynosił on 
25368,87 zł. Następnie przedstawiała jakie były przychody i koszty, ich plan 
i wykonanie.  

 
PRZYCHODY Plan Wykonanie % 
Umowa z NFZ  1.613.000 1.735.151,20 107,6 
Dochody własne      60.000      72.500 120,8 
Umowy najmu i dzierżawy      12.000      14.184,30 118,2 
 1.685.000 1.821.835,50 108,1 

 
KOSZTY Plan Wykonanie % 
Zużycie materiałów, energii  120.000 147.598,56 123,0 
Usługi obce 370.000 419.434,92 113,4 
Podatki, opłaty   21.000   28.826,45 137,0 
Wynagrodzenia 900.000 891.459,66   99,1 
Świadczenia na rzecz 
pracowników 

179.000 175.066,14   97,8 

Amortyzacja   80.000 103.724,67 129,6 
Pozostałe   15.000   10.088,63   67,25 
 1.685.000 1.776.199,03 105,4 

 
Zauważyła, że przychody SP ZOZ za 2008 rok w stosunku do planu są wyższe o 8%, 
głównie wynikają one ze zwiększenia przez NFZ stawek za Podstawową Opiekę 
Zdrowotną od miesiąca września 2008 roku. Wykonanie kosztów jest natomiast 
wyższe o 5%, co wiąże się z wyższymi przychodami. Sytuacja finansowa SP ZOZ jest 
dobra, zgodnie z wymogami NFZ we wszystkich trzech przychodniach wykonano sieć 
komputerową i zakupiono zestawy komputerowe. Dzięki dotacji w wysokości 
20.000 zł zakupiono dwa unity stomatologiczne na łączną kwotę 50.000 zł. Na dzień 
31.12.2008 roku zatrudnienie w przeliczeniu na etaty wynosiło 26,4. W czasie 
2008 roku była w SP ZOZ podwyżka płac, a także premie dla pracowników. 
W najbliższej przyszłości SP ZOZ planuje zakup następujących urządzeń: USG, 
urządzenia do rozszerzonego badania serca EKG, analizy krwi i biochemii. 
Zaznaczyła, że na wkład własny SP ZOZ posiada zabezpieczenie środków 
finansowych. Stwierdziła, że Komisji Rewizyjna nie wnosi uwag i nie posiada 
wniosków w temacie kontroli rozliczenia finansowego SP ZOZ.  
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Vice Przewodniczący Rady Krzysztof Górzkowski spytał się czy są pytania lub uwagi. 
Radny P. Wiktorowski spytał się dlaczego w parku w Chełmsku Śląskim przy 
ul. Strzeleckiej nic nie jest robione. 
Radny Jerzy Przepiórka stwierdził, że w dniu obrad sesji na teren tego parku wjechała ekipa 
i teraz trwa tam przycinka drzew.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy Komisja Rewizyjna ma wiedzę jak 
wygląda spłata zaległych tzw. „13” w SP ZOZ. 
Radna W. Zabiegło odpowiedziała, że te zaległości zostały spłacone i teraz wszystko jest 
regulowane na bieżąco. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są uwagi lub pytania. Uwag 
i zapytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński przekazał prowadzenie obrad Vice Przewodniczącemu 
Rady Krzysztofowi Górzkowskiemu. 
 
Ad. 8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 6 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/240/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 
 

• wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres dłuższy niż 3 lata – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 7 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/241/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres dłuższy niż 3 lata. 
 

• zmiany Uchwały Nr VI/152/08 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 26 czerwca 
2008 roku w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Chełmsko Śląskie – 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, 
że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 8 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/242/09 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr VI/152/08 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 26 czerwca 2008 roku 
w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Chełmsko Śląskie. 
 

• zmian w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 
2009r. – Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. 
Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. 
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Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 9 do 
niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/243/09 w sprawie zmian 
w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009r. 
 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytania 
zadane we wcześniejszej części obrad przez Przewodniczącego Rady W. Osińskiego 
w sprawie przesunięcia środków na „Dni Lubawki”. 

Pan Arkadiusz Wierciński Dyrektor MGOK poinformował, że w budżecie przenoszona 
jest kwota 18 tys. zł i jest prośba, aby było to przeniesione z kultury fizycznej. Zabezpieczono 
na tę imprezę kwotę 60 tys. zł, ale nie pokrywa ona całkowitych jej kosztów. Wcześniej też 
były przesunięcia jeśli chodzi o ten aspekt, teraz zmieniła się forma jednostki i mimo tego, że 
Dyrektor MGOK podejmuje decyzje samodzielnie to konieczne są takie działania. 
Przenoszone 18 tys. zł zostanie przeznaczone na pokrycie kosztów Zaiks-u, druk plakatów 
i zakup drobnych materiałów. Pozostałe 60 tys. zł zostanie przeznaczone na honoraria 
artystów. Dodał, że wcześniej robione były większe przesunięcia, zwiększa się budżet 
MGOK, ale to też jest sukcesywnie robione, bo nie można od razu mocno podnosić całego 
budżetu tylko trzeba to robić o określony procent. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 10 do niniejszego protokołu). Zarządził 
głosowanie. 
Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/244/09 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009. 
 

• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 11 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/245/09 w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok. 
 

• wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w skład mienia komunalnego działek 
gruntu, położonych w obrębie Miszkowice – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 12 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/246/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w skład mienia komunalnego działek gruntu, 
położonych w obrębie Miszkowice. 
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Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski przekazał prowadzenie obrad 
Przewodniczącemu Rady W. Osińskiemu.  
 
Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Pan Marian Stolecki udzielił odpowiedzi na pytanie radnego J. Liszki w sprawie robienia 
wodociągu i przyłączy na ul. Szymrychowskiej. Stwierdził, że te prace są już w pewnym 
sensie zaawansowane i do końca czerwca zostaną one wykonane, a główna nitka będzie  
wymieniana na odcinku 1 km, tam gdzie będzie wymieniana nawierzchnia.  
 
Pan Ireneusz Kordziński Kierownik ZBGM udzielił odpowiedzi na pytanie radnej 
E. Garbień dotyczące lokalu w budynku w Chełmsku Śląskim, przy ul. Sądeckiej 26. 
Zauważył, że tam jest wspólnota i żeby mógł się odbyć remont to muszą być spełnione 
odpowiednie warunki, muszą być zapewnione środki finansowe, a jak ktoś ich nie ma to 
należy uzyskać odpowiednie pozwolenie na działanie. W tym konkretnym przypadku 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego prowadzi postępowanie i jemu także trzeba 
przekazać dokumentację. Następnym etapem, po remoncie jest skierowanie sprawy do sądu 
i ten, który nie wyraził zgody na remont lub nie dał na ten cel środków to, żeby oddał 
pieniądze. Dodał, iż problem remontów dotyczy wielu wspólnot. Zaznaczył, iż te procedury 
ciągną się w czasie, bo nie ma np. zgody na remont wyrażonej przez wszystkich 
współwłaścicieli, a niektórzy z nich nie chcą partycypować w kosztach. Zaznaczył, że będzie 
się czekać, aż wszyscy wyrażą zgodę na remont. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy w ustawie opisującej funkcjonowanie 
wspólnot są podziały na małe i duże wspólnoty. 
Pan I. Kordziński Kierownik ZBGM odpowiedział, że w przypadku małych wspólnot do 
7 lokali wszyscy muszą wyrazić zgodę na remont. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się jaki jest program obchodów „Dni Lubawki”.  
Pan A. Wierciński Dyrektor MGOK odpowiedział, że na chwilę obecną jest to program 
ramowy, będzie ona miała miejsce w dniach 24-26 lipca b.r., miała być początkowo 
dwudniowa, ale zdecydowano, iż będą to trzy dni z założeniem takim, że piątek będzie 
krótszy, a firma, która zapewni obsługę imprezy da dwa zespoły. W piątek 24.VII. będzie 
impreza w godz. 17-24, zaznaczył, że został także zmieniony termin imprezy, tak, aby nie 
kolidowało to z Jarmarkiem w Chełmsku Śląskim, aby były dwie duże imprezy w dwóch 
miesiącach. W sobotę 25.VII. wystąpią 3 grupy teatrów ulicznych, a po nich zespoły reggae. 
W niedzielę 26.VII. wystąpią natomiast zespoły lokalne takie jak np. „Wrzos”, „Zgoda”, 
zespoły dziecięce i gwiazda tegorocznych „Dni Lubawki” – zespół „Łzy”. W trakcie 
uroczystości będzie zespół Wagabunga, organizujący coś na wzór teatru ulicznego wśród 
ludzi, swoisty heapenning. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się jak wygląda sprawa pogody. 
Pan A. Wierciński Dyrektor MGOK odpowiedział, że pogoda jest zamówiona. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś uwagi lub pytania. Uwag 
i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś sprawy do omówienia. 
Radna E. Garbień w imieniu radnych z Chełmska Śląskiego podziękowała Burmistrzowi 
i pracownikom Urzędu Miasta, za to, że nie ma już gruzów po byłej „Watrze” w Chełmsku 
Śląskim. 
 
Radny P. Wiktorowski poprosił radnych, aby się zastanowili nad utworzeniem drugiego 
etatu Strażnika Miejskiego, który zajmował by się małymi zalążkami dewastacji mienia 
w gminie. Zaproponował aby ten temat był poruszony podczas posiedzenia połączonych 
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komisji. Zaznaczył, iż z przedstawionego sprawozdania z działalności wynika, że gdyby było 
dwóch strażników to można więcej zdziałać. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że takich spraw nie będzie się rozstrzygać na 
sesji, bo pojawiłyby się także głosy, że należy zlikwidować Straż Miejską, a tu jest potrzebna 
rzetelna debata. Dodał, że jak pozwolą na to środki finansowe, to może od nowego roku 
można by taką osobę zatrudnić. 
 
Radny J. Liszka spytał się czy już może coś jest wiadome z Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w sprawie ewentualnego remontu odcinka od torów do b. Jurtalu. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że ma ruszyć jakiś program dotyczący 
dróg krajowych, ale nie wiadomo jakie są priorytety i może należałoby ponownie wysłać 
odpowiednie pismo. 
 
Radna E. Kocemba w nawiązaniu do sprawy garaży na ul. Bohaterów Stalingradu 
w Lubawce stwierdziła, że w ramach przeglądu pozwoleń na budowę w kwietniu b.r. taka 
akcja objęła ten teren, a dotyczy ona inwestycji, które trwają dłużej niż 5 lat. Zauważyła, iż te 
garaże powstały jako zaplecze dla budynków komunalnych, a błędem było to, że ich nie 
wybudował jeden inwestor, a tak każdy stawiał garaż na swój gust. Dodała, że jest odpowiedź 
z Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego i w dniu 17 czerwca organizowane będzie 
tam spotkanie zainteresowanych osób, będą wysyłane do nich zawiadomienia. Dodała, że jest 
pewien problem z działkami, które nie zostały sprzedane, projekty jeden na drugi się 
zazębiają. W trakcie tegoż spotkania wyjaśni się wątpliwości i uświadomi budującym o ich 
obowiązkach i co mogą tam robić, tak, aby mogło to funkcjonować bez szkody. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy grunty tam są sprzedane. 
Pani Janina Stawiarz Kierownik Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że nie. Te 
grunty są gminy, tam jedna działka jest we władaniu inwestora z Zielonej Góry, teraz będzie 
częściowa zamiana z właścicielem, tak, by w rękach gminnych pozostał teren poniżej. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że na posiedzeniu komisji była mowa 
o zalewie w Bukówce, pisma do poszczególnych gestorów zostały wysłane i w ciągu 1-1,5 
miesiące będzie już w tym temacie więcej wiadome i problematyka ta powróci. 
Poinformował, że kontaktował się również w sprawie drogi transportu kamienia z kopalni 
w Okrzeszynie i do ewentualnego inwestora będą skierowane pytania. 
Poinformował, że w ostatnią sobotę przed sesją na rynku w Lubawce miały miejsce ćwiczenia 
strażaków z Polski i Czech na rynku w Lubawce, a w Miszkowicach odbył się po raz kolejny 
festyn rodzinny. 
 
Radna E. Kocemba korzystając z obecności mediów zaprosiła i ponownie przypomniała 
o dyżurach w każdy pierwszy czwartek miesiąca jakie ma część radnych, a odbywają się one 
na Sali posiedzeń w ratuszu. 
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad V sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zakończył 
obrady V sesji o godz. 1640. 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 
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